
Zápis KRJ 26.1.2022
Přítomní:  Jan Michna - Gonzáles, Jakub Grós - Jag, Pavel Šťastný - Kaktus, Michal Čuban -
Williák, Petr Veselý - Wesa, Oldřich Vávra  - emeritní Starosta, Eva Fišerová - Sopka, Vít
Fojtík - Fox, Marek Filák - Murph

On-line přítomní:

Omluveni: Aleš Cepek - Kšanďák, Lubomír Melichařík - Bam, Alice Čapounová

Nepřítomen:

Online hlasování

30.10.2022
"KRJ schvaluje rozdělení mimořádné dotace na energie střediskům v hodnotách z přiložené
tabulky"

Pro: 7
Proti: 0
Zdrželo se: 2

1. Úkoly z minula

Řešeno v samostatných bodech:
● Gonzáles: zkusit vymyslet, jak zajistit skříně - splněno
● Kšanďák, Williák: Alice prosí okresní rady o Revizní zprávy okresů - KM a Zlín

nesplněno (stav neznámý)
● Williák: ORJ prošetří fungování skautského krizového centra - splněno
● Jag: Aktualizace náborového posteru pro příští KRJ i ORJ - v průběhu

Nové úkoly:
● Gonzáles: Informuje ústředí ohledně hospodaření z let 2014 a 2015
● Olda: Pošle informace o školení pro hospodáře
● Kaktus: Pošle seznam hospodářů, které doporučuje na školení v UH
● Gonzáles: Následně tyto hospodáře osloví napřímo po vzoru pozvánky na Falconeri



● Olda, Williák, Kšaňdák, Murph: Zjistí do 15.2. zájem o hospodářský kurz
● Kaktus: Dofinalizuje mimořádnou energetickou dotaci
● Jag: Dopracuje koncept krajské dotační vyhlášky
● Gonzáles: Založí spořící účet u FIO a převede na něj adekvátní částku
● Jag: Nasdílí žádost od Valašského skautingu
● Jag: Poprosí na Facebooku o mediální ohlasy
● Sopka: Zjistí vůli pořádat krajský sněm
● Fox: Pošle informace o Dostupném skautingu

2. Krajská klubovna k širšímu využití a vybavení

● Klíče
○ Klíče jsou u Shewe a je možné je u ní po domluvě vyzvednout
○ Krajská klubovna je k dispozici každému, kdo si požádá, ideálně na schůze,

porady či diskuze

● skříně
○ skříně jsou zařízené, velké poděkování Gonzálesovi, jeho taťkovi za darování

a otrokovickému středisku za zapůjčení průmyslového vysavače

3. Uzavření hospodaření z předchozích let

Přehled hospodaření k 26.1.2023 ve SkautIS:

2014, 2015 (předchozí vedení) - není Potvrzeno
● platí status quo z minula, @Gonzáles již jen informuje Ústředí, že tyto dva roky

nebudeme řešit a jdou na vrub Ústředí

4. Mimořádná energetická dotace



● Oproti původním instrukcím došlo k drobným komplikacím ohledně termínů vůči
jednoduchému účetnictví

● Jag doplnil pokladnu tak, aby bylo možno tyto částky hotově vyplatit a objel tato čtyři
střediska (Rožnov, Valmez, Impeesa, Malenovice)

● Dotace se tedy podařilo vyčerpat
● Ohledně vyúčtování - polovina středisek bez problémů (řádně si přečetli podmínky i

technikálie, druhá úplně tristní)
● Nyní už jen zbývá zkompletovat pokladní knihy a Kaktus pošle na Ústředí
● Velké poděkování Kaktusovi za veškerou komunikaci a to, že se o to postaral

5. Zhodnocení provozních a ostatních dotací 2022
● Kaktus posílal informace, na co si dát pozor a jak k vyúčtování přistoupit
● Odevzdání

○ Vsetín super - měli hotové
○ Hradiště - úplně v pohodě
○ Zlín pokulhával - pravděpodobně nefunguje flow down informací, nejvíc

hříšníků
○ Kroměříž - také si to nepřečetli, např. poslali to naskenované, nakonec

Amphora řekl Kaktusovi, ať si to řeší se střediskama přímo
● Velké doporučení poslat hospodáře na školení - zejména ta střediska, která mívají

problémy (pozvánka v bodu Ostatní v tomto zápise)
● @Kaktus pošle Gonzálesovi seznam, @Gonzáles osloví konkrétní hospodáře

6. Dotační vyhláška 2023
● Zatím nemůžeme kompletovat (čekáme na některá rozhodnutí z Ústředí), ale Jag ji

již začal předpřipravovat na základě šablony
● Návrhy na změnu - snížení dotací o:

○ 25% při špatné registrace
○ 25% při nesplnění hospodářských záležitostí/povinností

● Kaktus k zamyšlení - je tam 15.11.2022 jako termín odevzdání, po diskuzi
ponecháme

● Co je potřeba - kraj nemůže suplovat okresy, je třeba dát z okresu vše jako balík
● Akce dotované z kraje - je třeba opravdu poslat do měsíce (uveden příklad

Rikitanova memoriálu, nakonec shoda, že tam je to způsobeno tím, že akce proběhla
o pár měsíců dříve, než se vůbec dotace rozhodla a platba poslala)

7. Rozpočet 2023
● Reflexe rozpočtu 2022

○ Dotace na velké akce (závody) nebyly dočerpány, je to velká škoda, dalo se
přealokovat

● @Gonáles založí spořící účet (Fio banka nabízí i pro spolky spoření ve výši 3% bez
závazku)



● RK - odhad
○ UH - 2 kurzy
○ VS - 1 kurz
○ Zlín - na jaro a na podzim

● Velké akce budou z ústředí velmi snížené
○ Přinejhorším se dodotuje z vlastních zdrojů

“KRJ Zlínský kraj schvaluje rozpočet pro rok 2023 v předloženém znění.”
Pro: 7
Proti: 0
Zdržel se: 0
Usnesení bylo schváleno.

8. Revizní Komise

● RK nepřítomna na radě, nutno do příště zkontrolovat body:
○ KM bude posláno, @Kšanďák zařídí poslání
○ Zlín není hotový, nevíme, co chybí @Williák zjistí stav a zařídí poslání -

dlouho už zjišťuje stav

9. Skautský institut Zlín, Skautský archiv ZLK
● žádost z Valašska ohledně projektu Příběh skautingu na Valašsku, taktéž částečně

dostupném na www.skauteum.cz
● Shání někoho na pomoc s rešeršními či digitalizačními aktivitami
● Shání kontakty na spolupracovníky zejména z jihu Valašska - Zlín, Brumov-Bylnice
● @Jag nasdílí na krajský Facebook

● Ohledně Skautského archivu ZLK nadále platí, že jej Jag chce naplno rozjet, jen
čeká na obměnu ve vedení krajské rady

10. Přechod střediska Holešov pod KRJ - zhodnocení
● Nově vytvořené číslo - 720.01
● Bereme jej jako pilotní případ pro další možné následovníky

11. Sněmy 2023 + Budoucnost KRJ a krajský sněm
● KRJ sněm bude leden 2024

○ Otrokovice (Medvěd) se nebojí zkusit si pořádání, @Sopka zkusí zjistit, jak
jsou na tom Vizovice - zatím se neptala, ale momentálně už není moc
optimistická

http://www.skauteum.cz


● Doporučení stanovit si termín okresního sněmu do léta, čím dříve, tím lépe, ať i
střediska mohou stanovit své termíny co nejdříve

● Následnictví na úrovni ORJ
○ KM - složitá situace s budoucností, indikace, že by mohl chtít převzít Akéla,

indikace, že Polárka bude chtít přejít pod kraj. Pak je otázka, nakolik má
současně spíše nefunkčí okres zachovávat v počtu 3 středisek, z čehož dvě
jsou malá a jedno z těch dvou dlouhodobě problematické

○ UH - Olda už to chce předat, má nějaké soukromé tipy
○ Vsetín - Murph chce skončit, nějaké naděje tam jsou, věřím, že se to podaří
○ Zlín - Nechtějí to dělat, zkouší lámat Medvěda

● Následnictví na úrovni KRJ
○ Gonzáles i Jag chtějí také kraj předat
○ Jag dává příslib i v radě pokračovat pro archiv a pomoc s rozjezdem
○ Gonzáles dává příslib, že může i nadále plnit roli krajánka v Náčelnictvu

12. Zprávy z okresů a krajských legátů / delegátů
● UH - Olda

○ Očekává registraci bez výjimek (vyjma kvalifikace vedení OS)
○ Potkávají se jednou fyzicky, pak online (každý druhý měsíc)
○ Začali řešit způsob kontroly navázané na dotace, jsou stanoveny nějaká

kritéria, abychom se zbavili neustálého připomínání mnoha věcí
○ Fungují 2 rádcovksé kurzy (jeden je před Moravou a druhý za Moravou -

tenká červená linie)
○ Rikitanův Memoriál 4.2.2023 - jste všichni zváni
○ Krajské kolo SZ 27.5.2023 na Rochuzu u archeoskanzenu
○ Okresní kolo SZ bude hodně kapacitně plné, pořádá Uh.Brod - okres UH

prosí ostatní okresy - pořádejte primárně u sebe a zkuste se účastnit
okresních kol raději mimo okresní kolo v Uh. Brodě

○ Psohlavci 25.2.2022 Ples - jste zváni
○ Přemýšlíme o realizaci dalšího ročníku ČK Hřivna (podzim)
○ Národní Jamboree - Psohlavci jedou, v okrese budou asi další dvě družiny
○ 1.4.2023 na Modré proběhne doškolovák zdravoťák

● KM - Kšanďák:
○ 15.4.2023 doškolovák zdravoťák tradiční

● ZL - Williák
○ Všichni měli vánoční akce a Betlémské světlo, plesy byly, jsou a budou
○ Zikmundov je stále zaplněn, registrace v průběhu
○ Skautský institut je založený
○ Národní Jamboree - Minimálně z 3.střediska jede hromada, z Vizovic, z

Otrokovic a sem tam někdo říkal, že pojedou



○ 13.5.2022 okresní SZ pořádáno okresní radou, žádné středisko se k tomu
nepostavilo čelem

● VS - Murph
○ 13.5.2022 okresní SZ Hovězí
○ členská základna roste, vzniká nový oddíl - Nový Hrozenkov, KRJ dává

doporučení požádat o dotace k této příležitosti
○ Vsetínské středisko přemýšlí, že se rozdělí
○ Skautské plesy probíhají, teď v sobotu bude v Lidečku, ale je vyprodaný
○ Rožnov - v červenci byla zaplacena částka, ale stále není v katastru, nedaří

se sehnat protistranu

● Vodní skauti - Wesa
○ Nic nového
○ Zajímala by ho Kroměříž, jak jsou na tom

● OS - Bam
○ Omluven pro nemoc, ale neměl nic urgentního

● Svojsíkův oddíl
○ Poslední schůze v KM, přibyla Jana Dofková - Johny z Brodu
○ Budou chtít přihlašovat někoho z KM
○ Další schůzka 8. března v UH

● Vzdělávací a výchovné okénko
○ Fox přemýšlí o založení vůdcovského kurzu na příští rok, přemýšlí nad

možností propojit jej s pořádáním závodů v rámci prokázání kompetencí
○ VLK Falconeri je naplněný, Gonzáles proaktivně napsal všem těm, kteří

nemají v kraji kvalifikaci a měli by mít a přihlásilo se 4, do kurzu se dostali 2-3
○ ČK Habaněro jsou také naplnění, něco přes 40 lidí, posledních pár lidí má

potvrdit účast

13. Zprávy z Náčelnictva
● Letos je zadán audit na členské poplatky - poplatky na rok 2024 budou nově, panuje

obava, že se bude odvádět více
● Letos nebylo navýšeno na vzdělávání - a přitom je mnohem více kurzů, očekávají se

problémy s dotováním vzdělávacích akcí
● Očekává se také osekávání časopisů jako velké nákladové položky

14. Mediální apel
● Jag zkompletoval mediální ohlasy na činnost v kraji za rok 2022, k dispozici zde:

https://zlinsky.skauting.cz/medialni-ohlasy-skautu-zlinskeho-kraje-2022/

https://zlinsky.skauting.cz/medialni-ohlasy-skautu-zlinskeho-kraje-2022/


● Razantně ubylo mediálních stop v kraji, dokonce i Betlémské světlo bylo téměř
nezmíněno

● Máme dva apely:
○ Jestliže jsme některý z požadavků nezaznamenali, dejte nám prosím vědět
○ Zvěte novináře, pošlete jim byť i krátkou tiskovou zprávu s pár fotkami,

jestliže nebudeme vidět, bude mnohem těžší dostávat podporu např. od
samospráv a bude to důležitější vzhledem k možnému budoucímu snižování
dotací

15. Ostatní
● Pozvánka - Příprava semináře pro hospodáře a revizory - Hospodaření střediska

prakticky nabízí ORJ Uh.H., školitelé - zástupci z ústředí (Blanka Radová) -
uskuteční se pouze pokud bude min 15 účastníků. Předpoklad 1 den (sobota) -  pls.
zjistěte reálný zájem. Termín 22.4.2023

○ @Olda: Pošle email s informacemi po vedení Psohlavců v pondělí 30.1.
○ @Okresáci: Zjistěte prosím předběžnou poptávku za okres ideálně do

15.2.2023 na Oldu

● Ukrajinci - nevíme o žádném zapojení v okresech, v rámci přeregistrace v rámci
Ukrajina Lex 4 bude vidět počty dětí, bude moci i MŠMT a ospod pomoci s dotací,
když bude více dětí

● Olda žádá o výjimku u Klubu dospělých ohledně kvalifikací - nedává mu smysl
○ Proběhla krátká diskuze, organizace KD se momentálně docela živě diskutuje

● Dostupný skauting - pomoc pro děti, aby si mohly dovolit chodit
○ ČRDM má ještě program pro sociálně slabší rodiny
○ Určitě to rozšiřujte všude, vůdcové oddílů budou nejlépe vědět, kdo možnost

může využít nejlépe

5.2.2023 zkontroloval: Jan Michna - Gonzáles


